
 

Friluftsråd Søhøjlandet  
 
 

Soehoejlandet@friluftsraadet.dk 
 

Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

Den 19. juni 2023 
 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 
 

Torsdag d. 15. juni 2023 kl. 19.00 
 

Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokale på Vester Mølle, Od-
dervej 80, Skanderborg 

 
Til stede      : Jan, Jørgen, John og Robert  

Fraværende: Jens, Lars og Peter  
                  

 Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden. 
Dagsordenen blev godkendt.  

 

 
2. Orientering fra regionsudvalgsmøde 25. maj 

Blev afholdt ved den Genfundne Bro. Driftslederen af Vestbirk Vand-
kraft viste rundt. Udveksling af erfaringer. 

 
3. Frilluftsrådets deltagelse på Landsskuet i Herning 29/6, 30/6 

og 1/7.  
Jens og Jan vil lave et indslag om kystforbedring. Jan vil samtidig vi-

se, hvordan man binder fluer. Standen ligger tæt på Jægernes stand.  
 

4. Sager: 
- MTB-bane i Galten 

Der har været nogle protester. John kender lidt til sagen. 
MTB spor primært til børn. Kommunen vil indkøbe cykler. 

John er lidt betænkelig ved dette, da der ikke er afsat res-

sourcer til vedligeholdelse af cyklerne. Der er opsat borde 
og bænkesæt. Sagen er taget ad notam.  

 
- Naturpark Gudenå i Horsens Kommune 

Horsens kommune insisterer på, at de 2 bygninger, Klo-
ster Mølle og Vestbirk kraftværk skal udskilles fra projek-

tet. Der er positiv holdning i kommunen vedrørende pro-
jektet. Borgmesteren er positiv. De fleste partier i byrådet 
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er ligeledes positive. Der forventes et møde med forvalt-
ningen inden sommerferien vedrørende dette projekt.  

Jan var til møde med Klostermølles venner. Jan er valgt til 
næstformand. Et arkitektfirma har set på bygningerne 

vedrørende vedligeholdelse. Man vil beskrive byggeriet 
mhb. at søge fondsmidler. Alt er i øvrigt fredet. Det er 

meningen, at bygningerne skal overdrages til Freja for 
salg d. 9. oktober. Måske kan dette udsættes. Horsens og 

Skanderborg er interesseret i, at adgang bliver bevaret. 
Friluftsrådet og Kano kajak forbundet arbejder blandt an-

det for sagen.  
Der er ca. 200 medlemmer i foreningen. Man vil finde an-

dre foreninger, der kan være interesseret i at bevare ste-

det til kreative formål. Der skal dog investeres en del pen-
ge i renovering af bygningerne, som de er nu. Kommunen 

har sagt nej til stedet som museum.   
 

- Fredningsnævnsafgørelser 
Gudenåens kilder. Et ungt par vil lave en udestue uden for 

matriklen. Vedkommende fik nej.  Det bør mere være et 
orangeri. En anden ville udskille en matrikel fra en beboel-

se. Ville købe et stykke jord og vil forene det. Må ikke give 
det havelook. En person havde lavet en flot villa ved 

”bjergene” i Horsens.  
 

- Adgangssager 
Der er sager, som er igangværende.  

Der var enighed om, at det er vigtigt, at de lokale repræ-

sentanter fra Friluftsrådet bliver spurgt og hørt. Dette skal 
der fortsat arbejdes for således, at kommunen ikke uden 

kommentarer fra Friluftsrådets lokale repræsentanter 
kommentere sagerne.   

Jan nævnte en app, der er god, når man skal kigge på 
matrikler og ejendomme ”vis ejendom”.     

- Partnerskaber 
John har været til møde med Det Grønne Råd vedrørende 

stier.  
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5. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 
sager (vedhæftet dagsorden). 

• Kommunerne (vis ejendom) 
Ingen bemærkninger.  

• Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 
Ingen bemærkninger. 

• Temagruppe administration og kommunikation 
Ingen bemærkninger.  

• Temagruppe Naturpark 
Se punkt 4.  

 

6. Eventuelt  
Ingen bemærkninger.  

 
 

 
Referent Robert Nielsen  

     
   

    
 


